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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden kommentarer. 

 

 

Ad 2. Dispensationer og godkendelser 

Punktet blev behandlet for lukkede døre. 

 

 

Ad 3. Meddelelser 

AB orienterede om nedenstående punkter: 

 

3.1. Crown Price Frederik Center for Public Leadership 

I anledning af H.K.H Kronprinsens 50-års fødselsdag den 26. maj åbner Aarhus BSS ved 

et nyt forskningscenter for offentlig ledelse. Den 23. maj foretager Kronprinsen selv den 

officielle åbning af det nye center, der får navnet ”Crown Prince Frederik Center for Pub-

lic Leadership. 

 

3.2. Eksamensplanlægning sommeren 2018 

Det er vigtigt at være opmærksom på, at de eksamensdatoer der på nuværende tidspunkt 

findes i de studerende skemaer ikke er endelige. Der kan stadig forekomme ændringer 

primært på kandidatfag. De studerende vil blive adviseret, når eksamensplanen er endelig 

medio april. 

Det er et ønske til de nye eksamensplanlægningssystem, at eksamensdatoer ikke bliver 

vist, før de er endeligt fastlagt. 

 

3.3. Ansøgere til den engelsksprogede masteruddannelse 

Den 1. marts var der ansøgningsfrist for udenlandske EU-ansøgere, og der er modtaget ca. 

40 ansøgninger. Optagelsesudvalget vil gennemgå disse snarest. 

 

3.4. Årlig status på statskundskab og samfundsfag 

Prodekanen har indkaldt til årlig status den 2. maj 2018. Grundet tekniske problemer er 

datapakkerne endnu ikke tilgængelige, hvorfor AB vil bede om at få statusmødet udskudt 

til efter næste studienævnsmøde. På årlig status skal der yderligere deltage to studenter-

repræsentanter, og studienævnssupporteren vil indkalde disse. 

 

 

Ad 4. Godkendelse af referat fra møde 3/18 

JVG havde en præcisering til punkt 10, hvorefter referatet blev godkendt uden yderligere 

kommentarer. 

 

Ad 5. Diskussion af evalueringssystemet 

Den nuværende undervisningsevalueringsløsning på Aarhus BSS har været i brug de se-

neste to år, og dekanatet har nu igangsat et eftersyn med udgangspunkt i de eksisterende 
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løsninger og erfaringer. Som bilag til punktet havde studienævnet fået tilsendt en sags-

fremstilling og et oplæg fra dekanatet. På forrige møde drøftede Studienævnet primært 

input fra VIP-siden, og denne gang havde de studerende forberedt kommentarer til ne-

denstående punkter. 

 

5.1. Evalueringsskemaet 

JF redegjorde for de studerendes kommentarer til selv evalueringsskemaet, der blandt 

andet omfattede, at svarkategorien ’noget udbytte’ er for upræcis og bør omformuleres; at 

der er stor usikkerhed om hvad det betyder, når der spørges om ’kursusstrukturen under-

støtter tilegnelse af fagets indhold’; at spørgsmålet om ’inspiration til at arbejde med fa-

get’ ligeledes er uklart; at spørgsmål om mulighed for vejledning bør fjernes fra evaluering 

af forelæsninger; at der mangler spørgsmål om udbytte/relevans af pensum; at opgørel-

sen af tidsforbrug bør kunne angives separat for undervisning, aktiviteter og forberedelse. 

 

Underviserne udtrykte enighed med ovenstående kommentarer, og AB tilføjede, at 

spørgsmålet om Blackboard bør fjernes fra evalueringsskemaet. Overordnet var der enig-

hed om, at mange af de generelle, upræcise spørgsmål bør fjernes, således at den enkelte 

underviser kan få bedre mulighed for at tilpasse evalueringen med egne spørgsmål, samt 

at der bør være mere fokus på kvalitative spørgsmål. 

 

5.2. Evalueringsordningen 

I forbindelse med selve evalueringsordningen var studienævnsmedlemmerne enige om, at 

det er brugbart med midtvejsevalueringer og de studerendes kvalitative input hertil. Yder-

ligere blev der udtrykt tilfredshed med den generelt høje svardeltagelse på instituttet, der 

dog i enkelte fag skal hæves. Det er i denne forbindelse blevet indskærpet, at der skal af-

sættes tid til at udfylde evalueringsskemaerne på undervisningen.  

 

HLSN opfordrede til, at de studerende bliver adviseret om evalueringen f.eks. ugen før 

der åbnes for skemaerne. JF supplerede, at vigtigheden af at deltage bør italesættes i 

endnu højere grad overfor de studerende, samt at der også bør sendes besked ud via 

Blackboard om evalueringen, så studerende der ikke er til stede, også bliver informeret. 

 

5.3. Opfølgning på evalueringerne 

For så vidt angår opfølgning nævnte AB behovet for flere kvalitative kommentarer, der vil 

forbedre muligheden for at anvende evalueringerne. Der kan allerede på nuværende tids-

punkt indhentes krydstabeller fra CUL, hvis der er interesse herfor. HLSN opfordrede til, 

at de studerende i højere gøres bekendt med, at studienævnet også ser på og arbejder med 

evalueringerne, således at vigtigheden af deltagelse understreges. 

 

Der blev fra studenterside spurgte til håndtering af dårlige evalueringer af instruktorer, og 

AB forklarede, at det i første omgang vil være fagkoordinatoren, der følger op på dette, og 

at der yderligere vil blive set på evalueringerne, hvis en instruktor søger genansættelse.  
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RB henledte i denne forbindelse opmærksomhed på, at evalueringen af instruktorer ikke 

fungerer optimalt, og AB svarede, at dette er meldt ind til CUL. Yderligere vil der blive talt 

med CUL om at sikre evaluering af vejledningsforløbene på Politologisk introduktions-

kursus. 

 

Slutteligt oplyste AB, at der arbejdes på et nyt evalueringsskema til projektorienterede 

forløb og praktik, da der pt. fremsendes evalueringsskemaer pr. mail til de studerende. 

 

AB samler op på studienævnets kommentarer og input, og disse vil blive fremlagt Aarhus 

BSS Uddannelsesforum. 

 

 

Ad 6. Udbud af seminarer til efteråret 2018 

Som bilag til punktet havde studienævnet fået fremsendt en samlet oversigt over udbudte 

fag i efterårssemesteret 2018 samt de enkelte fagbeskrivelser. 

 

AB oplyste, at de fagansvarlige i kernefaget Advanced EU Politics har ønsket en anden ek-

samensform end synopsis + mundtlig, som er standard for kernefag. Det foreslås i stedet, 

at de studerende skal aflevere tre essays samt en hjemmeopgave. Den endelige form er 

ikke besluttet, og AB bad om mandat til at træffe en beslutning, når hun har talt med de 

fagansvarlige. Studienævnet drøftede kort kravene til eksamen, og godkendte herefter den 

ændrede eksamensform med bemærkning om, at der skal følges op på forløbet i vinteren 

2018. 

 

Studienævnet bemærkede videre, at der i oversigten er anført PC-eksamen i seminaret 

Kvantitativ politologisk metode: Grundlæggende redskaber. Eksamen skal skrives i hån-

den, og denne korrekte information vil fremgå af kursuskataloget. 

 

For så vidt angår Digital forvaltning, der udbydes af Juridisk Institut, vil det blive noteret 

i fagbeskrivelsen, at faget er godkendt som et samfundsvidenskabeligt seminar. 

 

Seminarudbuddet til efterårssemesteret 2018 blev godkendt uden yderligere kommenta-

rer. 

 

 

Ad 7. Opfølgning på handleplan fra uddannelsesevaluering 

Den 5. oktober 2017 blev der afholdt dialogmøde i forbindelse med den 5-årige uddannel-

sesevaluering på statskundskab og samfundsfag. På mødet blev der udarbejdet en handle-

plan, der var fremsendt som bilag til punktet. 

 

AB og studienævnsmedlemmerne drøftede punkterne i handleplanen, der også vil blive 

behandlet på det årlige statusmøde med prodekanen for uddannelse i maj 2018. 
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- Etablering af samarbejde med Aarhus Kommune om projektorienterede forløb: 

Der er frist for punktet i foråret 2019, og der arbejdes pt. med muligheden for at 

knytte projektorienterede forløb til fag udbudt på instituttet. 

 

- Karriereforberedelse for kommende kandidater:  

I samarbejde med karrierecenteret er der arrangeret workshops om kompetencer 

og jobsøgning for de studerende på kandidatuddannelserne.  

 

- Mindskning af frafald på samfundsfag: 

Instituttet har igangsat flere tiltag med henblik på at mindske frafaldet på bache-

loruddannelsen i samfundsfag, herunder tilføjelse af VIP-undervisere på hold på 

1. semester, ekstra vejledning om tilvalg samt særligt tilrettelagt bachelorfag på  

5. semester med udgangspunkt i de studerendes ønsker. Frafaldstallene for 2017 

er endnu ikke tilgængelige, hvorfor vi ikke ved, om ovenstående har haft effekt. 

Studienævnet besluttede, at punktet skal med på næste studienævnsmøde. 

 

- VIP/DVIP-ratio samt VIP-dækning af minimumstimer: 

Punktet holdes under observation, da indikatoren gik i rød. Flytning af Forvalt-

ningsret fra bachelor- til kandidatuddannelsen gør at indikatoren forbedres, da 

der kommer mere VIP-undervisning på bacheloruddannelsen. 

 

- Forventningsafstemning med omverdenen ift. studiejob: 

Prodekanen har ansvar for dette punkt, der omhandler bedre forventningsaf-

stemning med virksomheder om de studerendes tidsforbrug på studiejobs. 

 

- Stresshåndteringskurser: 

Der har i samarbejde med Studenterrådgivningen været udbudt kurser til de stu-

derende på 2. semester. Kun få studerende har taget imod tilbuddet, men det 

planlægges at udbyde lignende forløb igen i 2019. HLSN oplyste yderligere, at de 

studerende også planlægger af afholde et arrangement om performancekultur. 

 

AB meddelte afslutningsvist, at studienævnet på næste møde skal gennemgå datapak-

kerne forud for det kommende årlige statusmøde med prodekanen. På dette møde skal 

der udarbejdes en ny handleplan for 2018. 

 

 

Ad 8. Bevar studienævnene 

HLSN orienterede om, at Studenterrådet på baggrund af Udvalg om bedre universitets-

uddannelsers nyligt offentliggjorte rapport har afholdt et stormøde om udvalgets anbefa-

linger. Der blev på mødet udarbejdet et udkast til en støtteerklæring, der bakker op om 

studienævnenes fortsatte beslutningskompetence. Studienævnets VIP-medlemmer blev 

forelagt støtteerklæringen med henblik på indsamling af underskrifter. 
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AB var positivt stemt overfor at udarbejde en fælles tilbagemelding, men ønskede dog en 

række ændringer til det eksisterende dokument, således at det forholder sig til flere 

aspekter af rapporten. 

 

Studienævnet blev enige om at arbejde videre med et fælles skriv, og emnet vil blive taget 

op til videre behandling på næste studienævnsmøde. 

 

 

Ad 9. Eventuelt 

9.1. Rekrutteringsudvalg 

CJ oplyste, at der er afholdt første møde i rekrutteringsudvalget, der med udgangspunkt i 

rekrutteringsrapporten vil arbejde videre med blandt andet opdatering af information på 

hjemmesidens samt med inddragelse af studerende til besøg på gymnasierne. 

 

AB foreslog, at eksempelvis instruktorer kunne inddrages i arbejdet med at informere ude 

på gymnasierne, samt at Foreningen af Lærere i Samfundsfag kunne inviteres til møde på 

instituttet. I samme forbindelse vil det være relevant at tage en generel snak om sam-

fundsfagsuddannelsen med henblik på fastholdelse af de studerende.  

 

9.2. Næste møde 

LTL foreslog, at studienævnet skal se nærmere på specialeprocessen, og dette vil blive til-

føjet dagsordenen for næste møde. 

 

 

 

Anne Binderkrantz 

Studieleder 

   /Ida Ravn Eriksen 

   Studienævnssupporter 


